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§ 1 Godkännande av föredragningslistan 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 
sammanträdet. 
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BESLUTSÄRENDEN 
 
§ 2 Underlag för budget 2023 med inriktning för 2024 och 2025 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till underlag för budget 2023 med 
inriktning för 2024 och 2025. 
 
Ärendet 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-03-16. 
Dnr FAR 2022/107 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz m fl (M), Rikard Werge (L) och Sigrid Arrhenius (MP) yrkade att 
nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. I detta instämde Leif Söderström (SD). Lars 
Hultkvist (KD) instämde med ett ersättaryttrande. 
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag – se Reservation nedan.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Reservation  
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)  
 
enligt förvaltningens förslag och där utöver 
 
Tack för en gedigen läsning av framtidsplanerna beträffande Farsta de närmaste tre åren. 
 
Hade Vänsterpartiet och Socialdemokraterna haft den politiska majoriteten i Farsta stadsdel 
hade vi valt att satsa mer på vår gemensamma välfärd. 
 
En del av stadsdelsnämndens verksamhet finansieras av sökbara medel vilket kan gör det 
svårare för förvaltningen att planera på lång sikt. Därför måste fler verksamheter få en 
generös och långsiktig finansiering för att fungera väl på bästa sätt. 
 
Boende och kollektivtrafik 
Vi vill fortsatt se fler hyresrätter och inga fler ombildningar i Farsta. Här ska man ha råd och 
möjlighet att bo. 
 
Vi ser dock som förvaltningen en utmaning gällande att kollektivtrafiken inte byggs ut i 
samma takt som Farsta ökar sin befolkning och bostäder. I synnerhet behöver Fagersjö och 
Sköndal utökade bussavgångar. 
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Trygghet 
Vi i Socialdemokraterna och Vänsterpartiet hade slutat sälja bort våra gemensamma 
tillgångar och lokaler för att istället satsat på fler gemensamma mötesplatser där invånare 
kan träffas.  
 
Farsta jobbar på gällande trygghetsfrågor och har på senare tid likt flera platser i Stockholm 
drabbats av skjutningar. Det är finns mycket kvar att göra och vi i Vänsterpartiet och 
Socialdemokraterna skulle i en majoritet fortsätta utveckla det förebyggande arbetet i större 
skala. Socialtjänsten behöver mer resurser och Farstas fritidsverksamheter såsom parklekar 
och fritidsgårdar skulle få utökade öppettider och förstärkt ekonomi för att kunna långsiktigt 
utveckla sina verksamheter.  
 
Förskola 
Gällande investeringsbehov - nybyggnation förskola så står det i andra stycket ”för att kunna 
driva förskola med god kvalitet inom given budget anser förvaltningen att nybyggnation av 
förskolor med 6-8 avdelningar, tillagningskök och gård är att föredra.” 
 
Många stadsdelsförvaltningar vittnar om ett ökat slitage på parkerna i takt med att nya 
förskolor med för små gårdar byggs. Detta vill vi inte ska vara framtiden för Farsta. I Farsta 
ska barnfamiljer fortsätta att trivas och vi ska bygga förskolor som både barn och personal 
trivs i och förskolegårdar där det finns gott om yta för spring och lek. Därför vidhåller vi att 
förskolor bör byggas med avdelningar om max 4 och gärna en-plan. 
Äldreomsorg 
Äldreomsorgen blev hårt drabbad under pandemin och medarbetarna har fått arbeta hårt 
under lång tid. Vi vill öka andelen fasta anställningar och minska timanställda i 
äldreomsorgen och där pågår ju arbetet med heltidsresan. Vi delar förvaltningens uppfattning 
om att den digitala tekniken ska utvecklas inom äldreomsorgen då den kan underlätta både 
för boende och personal. 
 
Klimatet 
Klimatutmaningen är utan tvekan vår tids viktigaste fråga och även om en del redan görs i 
stadsdelen så behöver den lyftas ytterligare med fler investeringar och utvecklade planer. 
 
Ersättaryttrande 
Lars Hultkvist (KD) 
 
Om jag hade haft förslags- och rösträtt hade jag yrkat att nämnden skulle besluta enligt 
förvaltningens förslag. 
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§ 3 Sätt upp ploggingstationer för att uppmuntra skräpplockning 
Anmälan av medborgarförslag, för nämndens ställningstagande om beredning 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda ett medborgarförslag från Rebecca 
Schmidt om att sätta upp ploggingstationer för att uppmuntra skräpplockning. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår Rebecca Schmidt att stadsdelsnämnden ska sätta upp 
ploggingstationer för att uppmuntra skräpplockning.  
 
Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda förslaget och 
återkomma med ett förslag till svar vid ett senare sammanträde. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-03-07. 
Dnr FAR 2022/157 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 4 Det behövs ett tak till scenen i parken vid Farsta gård 
Anmälan av medborgarförslag, för nämndens ställningstagande om beredning 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda ett medborgarförslag från Lars 
Bäck om att det behövs ett tak till scenen i parken vid Farsta gård. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag framför Lars Bäck att det behövs ett tak till scenen i parken vid Farsta 
gård.  
 
Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda förslaget och 
återkomma med ett förslag till svar vid ett senare sammanträde. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-03-07. 
Dnr FAR 2022/169 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5 Utöka öppettiderna på Odlarängens parklek och öppna förskola och 
Hökarängens öppna förskola 
Svar på flera medborgarförslag 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslag 
från Helena Blazewicz om att utöka öppettiderna på Odlarängens parklek och öppna förskola 
och från Isabelle Welch och Tobias Jakobsson om att utöka öppettiderna på Hökarängens 
öppna förskola. 
 
Ärendet 
I flera medborgarförslag föreslås utökade öppettider för parklek och öppen förskola i 
Tallkrogen och för öppen förskola i Hökarängen.  
 
Förvaltningen avser inte i dagsläget att förändra öppettiderna varken på Odlarängens parklek 
och öppen förskola eller på Hökarängens öppna förskola. Vi eftersträvar alltid att ha så 
mycket öppet som möjligt. För att utreda frågan har förvaltningen bland annat genomfört en 
enkätundersökning bland öppna förskolans besökare för att undersöka idén om att samla de 
befintliga resurserna till ett verksamhetsställe. Nästan alla av de 171 svarande är negativa till 
att slå ihop verksamheterna. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-03-18. 
Dnr FAR 2021/581, FAR 2022/86 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)  
 
Bra med denna utförliga sammanställning som svar på de inkomna medborgarförslagen. Vi i 
V och S anser fortfarande att det behövs en större budget till stadsdelens fritidsverksamheter, 
såsom parklekar, fritidsgårdar och öppna förskolor så öppettiderna kan utökas generellt. 
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§ 6 Växtbäddarnas konstruktion och effektivitet 
Svar på skrivelse från SD 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 
Sverigedemokraterna om växtbäddarnas konstruktion och effektivitet. 
 
Ärendet 
I en skrivelse till stadsdelsnämnden ställer Sverigedemokraterna frågor relaterade till 
växtbäddars konstruktion och effektivitet, utifrån rapportering om klimatinvesteringar i 
verksamhetsberättelsen 2021. Partiet undrar hur växtbäddar dimensioneras, vilka tillflöden 
av vatten de klarar, hur effektiva de är i relation till traditionell dränering och hur kostnaden 
skiljer sig mellan traditionell dränering och växtbäddar. SD vill också se en handlingsplan i 
dessa avseenden för Farstaängen.  
 
Växtbädden för ett träd som planteras i park är cirka nio kubikmeter och rymmer cirka tre 
kubikmeter vatten. Växtbäddar ersätter inte utan kompletterar annan dränering och avlastar 
underjordiska rörledningssystem för dagvatten.  
 
Ett dike på 130 kubikmeter kostar 300 000 kronor, ett träd inklusive växtbädd kostar 40 000 
kronor. Förvaltningen saknar uppgift om vad utbyggnad av underjordiska rörledningssystem 
för dagvatten kostar, men det handlar om mycket stora belopp. I samband med 
projekteringen av den sista etappen av Farstaängen kommer vi att behöva en plan för och 
finansiering av omfattande dagvattenåtgärder 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-03-18. 
Dnr FAR 2022/97 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Leif Söderström (SD) 
 
Vi tackar förvaltningen för ett genomarbetat svar. De fakta som presenterats bidrar till 
möjligheter för välgrundade beslut gällande kommande klimatinvesteringar. 
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§ 7 Upprustning av parken Farstaängen i Farsta, etappen närmast Farsta centrum 
Genomförandeärende 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att genomföra tredje delen av upprustningen av 
parken Farstaängen i Farsta, etappen närmast Farsta centrum, enligt förvaltningens förslag. 
 
Ärendet 
Stadsdelsnämnden fastställde programmet för upprustning av Farstaängen den 23 maj 2019. 
Under 2020 anlades steg 1, Dälden och under hösten 2021 påbörjades nästa steg, 
Mötesträdgården, som blir färdig till sommaren.  
 
Förvaltningen är nu klar med projekteringen av den tredje delen, ytan under 
tunnelbanebroarna – entrén från Farsta centrum till Farstaängen och en välfrekventerad plats. 
En sedan flera år avstängd passage mot Kroppaplan öppnas på nytt. Skadade träd ersätts med 
nya, planteringar ramar in platsen. Sittgradänger och nya beläggningar under broarna lyses 
upp av belysning som monteras i tunnelbanebroarnas undersida. Etappen är 
kostnadsberäknad till 4,1 miljoner kronor. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-03-14. 
Dnr FAR 2022/87 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8 Ekonomisk månadsrapport mars 2022 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska 
månadsrapport för mars 2022. 
 
Ärendet 
Sammantaget förväntas verksamheterna redovisa en budget i balans för verksamhetsåret 
2022. Överskott prognostiseras inom förskoleverksamhet och ett underskott prognostiseras 
inom individ- och familjeomsorg. 
 
Vid inledningen av 2022 ses fortsatt de ekonomiska konsekvenserna av covid-19-pandemin 
som påverkar utfallet. Prognosen förutsätter att nämnden får statlig ersättning för 
sjuklönekostnader till och med mars. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-04-12. 
Dnr FAR 2022/147 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN 
 
§ 9 Barnets bästa vid fortsatt vård enligt LVU – utredning som ett led i 
socialutskottets beredning av fråga om ändring i LVU 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av promemorian Barnets bästa vid fortsatt vård enligt LVU – utredning som ett 
led i socialutskottets beredning av fråga om ändring i LVU. 
 
Ärendet 
Våren 2021 beslutade riksdagens socialutskott att öka förutsättningarna för att tillgodose 
barnets bästa i lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga, LVU. En utredare har 
lämnat förslag på hur man kan stärka tryggheten för barn och unga som tvångsvårdas enligt 
LVU.  
 
Utredningens förslag handlar framför allt om att lyfta och öka barnrättsperspektivet med 
barnets bästa i fokus. Bland annat föreslås att socialnämnden ska kunna fatta beslut om 
fortsatt vård med stöd av LVU även om det inte längre finns skäl till tvångsvård, om fortsatt 
tvångsvård ändå är till barnets bästa.  
 
Förvaltningen ställer sig positiv till utredningens förslag, som kan stärka trygghet, hälsa och 
rättigheter för barn och unga. Förslagen kan också bidra till en ökad tydlighet i 
handläggningen för medarbetare inom socialtjänsten. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-03-18. 
Dnr FAR 2022/178 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 10 Stockholms stads strategi för fritids- och ungdomsgårdar 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av förslag till Stockholms stads strategi för fritids- och ungdomsgårdar. 
 
Ärendet 
I budget 2021 fick kulturnämnden i uppdrag att utreda stadens fritids- och ungdomsgårdar. 
Utredningen pekar på behovet av en stadsövergripande uppdragsbeskrivning för gårdarna. 
När utredningen anmäldes till kulturnämnden i höstas fick kulturförvaltningen därför i 
uppdrag att ta fram ett förslag till strategi för stadens fritids- och ungdomsgårdar. Ett förslag 
som beskriver syfte, uppdrag och mål med verksamheterna har nu utarbetats.  
 
Förvaltningen välkomnar att det nu finns ett förslag till övergripande och gemensam strategi 
för öppen ungdomsverksamhet på fritidsgårdar. Förslaget sätter ord på fritidsgårdarnas 
viktiga funktion och klargör vissa förväntningar.  
 
Vi ser dock en del förbättringsområden för att strategin ska bli användbar och tydlig för 
stadens fritidsgårdar. Bland annat kan åtskillnaden mellan syfte, uppdrag och mål göras 
tydligare. Förvaltningen vill peka på att strategin skulle kunna förverkligas genom berörda 
enheters ordinarie årliga verksamhetsplaner, istället för som separata lokala 
utvecklingsplaner som är föreslaget. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-02-24. 
Dnr FAR 2022/142 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11 Strategi för idrottsanläggningar 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av förslag till strategi för idrottsanläggningar. 
 
Ärendet 
Utifrån ett uppdrag i kommunfullmäktiges budget 2020 och 2021 att se över stadens 
långsiktiga investeringar har idrottsnämnden tagit fram ett förslag till strategi för 
idrottsanläggningar. Strategin är tänkt som en utgångspunkt när staden bygger nya 
idrottsanläggningar och föreslås gälla åren 2022–2026.  
 
Förslaget är ett omfattande dokument som tydligt beskriver behovet av anläggningar inom 
Stockholm stad. Det är positivt att strategin har det idrottspolitiska programmet som 
utgångspunkt. Strategin konstaterar att det är stor brist på anläggningar i staden. 
Förvaltningen pekar på ett antal punkter där strategin kan förtydligas och kompletteras. Det 
gäller till exempel mer konkreta planer, tydligare miljökonsekvensbeskrivning, mer fokus på 
det kompensatoriska uppdraget, barnkonventionen som grund, spontanidrott och samarbete 
mellan idrottsförvaltningen och stadsdelsförvaltningarna. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-03-15. 
Dnr FAR 2022/41 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz m fl (M), Rikard Werge (L) och Sigrid Arrhenius (MP) yrkade att 
nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. I detta instämde Kjell Backman m fl (S) och 
Marre Mayr m fl (V). Lars Hultkvist (KD) instämde med ett ersättaryttrande. 
 
Leif Söderström (SD) yrkade att nämnden skulle delvis avslå förvaltningens förslag och lade 
därutöver fram ett eget förslag – se Reservation nedan.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Reservation  
Leif Söderström (SD) 
 
1. Att delvis avslå förvaltningens förslag till beslut 
2. Att därutöver anföra följande: 
 
Sverigedemokraterna ställer sig i stort bakom remissförslaget för idrottsanläggningar 2022– 
2026. Den föreslagna strategin har likt dess föregångare en högt ställd målbild om god 
tillgång till idrotts- och aktivitetsplatser. Trots den lovvärda målbilden, råder det i dagsläget 
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ett underskott på idrottsanläggningar. I takt med befolkningsutvecklingen för kommande år 
krävs ett ökat byggande. Stockholms stad har varit allt för bristfälliga i prioriteringen av 
markyta för nya idrottsanläggningar. För att uppnå strategins vision om ökat idrottande 
måste arbetet genomsyra detaljplaneläggningen och översiktsplanens inriktning. 
 
Sverigedemokraterna instämmer i behovet av särskilda insatser riktat mot ungdomar 13–20, 
med fokus på flickor, personer med funktionsnedsättning, barn och unga 10–20 år med låg 
socioekonomisk bakgrund. Däremot delar vi inte uppfattningen om att särskilda insatser bör 
genomföras mot unga med utländsk bakgrund. I stället vill vi se en likabehandling av barn 
och unga oavsett bakgrund. Fokus bör ligga på att fånga upp fler individer med låg 
socioekonomisk bakgrund, då denna innefattar såväl individer med svensk som utländsk 
bakgrund. 
 
Ersättaryttrande 
Lars Hultkvist (KD) 
 
Om jag hade haft förslags- och rösträtt hade jag yrkat att nämnden skulle besluta enligt 
förvaltningens förslag. 
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§ 12 Handlingsplan för främjande av psykisk hälsa genom fysisk aktivitet bland 
ungdomar i Stockholms stad 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av förslag till handlingsplan för främjande av psykisk hälsa genom fysisk 
aktivitet bland ungdomar i Stockholms stad. 
 
Ärendet 
Studier visar att psykisk ohälsa blir allt vanligare bland ungdomar och att det finns ett 
samband mellan låg fysisk aktivitet och psykisk ohälsa. I kommunfullmäktiges budget för 
2021 fick idrottsnämnden i uppdrag att ta fram en handlingsplan för bättre hälsa genom 
fysisk aktivitet. Den nu föreslagna handlingsplanen syftar till att främja ungdomars psykiska 
hälsa genom att stimulera till fysisk aktivitet.  
 
Förvaltningen ser positivt på idrottsnämndens och stadens planer på att främja den psykiska 
hälsan bland barn och ungdomar. Vi välkomnar en stadsintern utbildning för fritidsledare om 
hälsa och fysisk aktivitet. Förvaltningen hade gärna sett att handlingsplanen innehöll förslag 
på konkreta aktiviteter för stadsdelsnämnder att ta med i verksamhetsplanen för att 
genomföra. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-02-25. 
Dnr FAR 2022/48 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)  
 
Enligt WHO bör barn och ungdomar vara fysiskt aktiva en timme om dagen och exempel på 
det kan handla om att promenera eller cykla, leka ute eller ägna sig åt olika former av idrott. 
Det vill säga ett mycket bredare utbud av olika aktiviteter än vad handlingsplanen tar upp. 
Det bästa förebyggande bör vara att se över barn och ungdomars krav i skola och omgivning 
så att stress och psykisk ohälsa inte uppstår. Utökning av elevhälsan med fler kompetenser så 
att stöd och anpassning kan ges i tidig ålder. 
 
I handlingsplanens skrivning om socioekonomiska områden så finns stora skillnader i hur 
barn och ungdomars fritid ser ut idag. Ofta beror det på faktorer som familjens sociala klass 
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och att fritidsaktiviteter är för dyra för många barn och ungdomar vilket innebär att de 
varken får möjlighet eller motivering att var med i en meningsfull fritid. Att nå tjejer kan till 
exempel vara att satsa på dans vilket visar på att man behöver tänka brett angående barn och 
ungdomars fritid så en mycket bredare handlingsplan med fler aktiviteter behövs för att nå ut 
till fler. 
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§ 13 Skrivelse S om insatser för att hålla stadens parklekar öppna 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av en skrivelse från Socialdemokraterna om insatser för att hålla stadens 
parklekar öppna. 
 
Ärendet 
I en skrivelse till kommunstyrelsen beskriver Socialdemokraterna sin oro över att många av 
stadens parkleksbyggnader har stora renoveringsbehov och därför kan behöva stängas. 
Partiet undrar vilken beredskap som finns för att verksamheterna i det läget ska kunna hållas 
öppna och om staden kan garantera tillräckligt med investeringsmedel för att sanera, 
renovera eller nyinvestera i byggnaderna.  
 
Förvaltningen kan bekräfta att stadens parkleksbyggnader har stora renoveringsbehov. Vi har 
tidigare föreslagit att staden borde ta fram en ny konceptbyggnad för parklek. Vi vill också 
peka på att staden i denna fråga har allt att vinna på ett principbeslut som slår fast att 
parkleksbyggnader är förenligt med planbestämmelsen park i detaljplan för att undvika 
onödigt trassel och kostnader där detaljplaner behöver ändras bara för att vi uppgraderar 
parkleksbyggnaderna.  
 
Om problem skulle uppstå i en byggnad under en längre tid skulle förvaltningen tillsammans 
med fastighetskontoret behöva titta på ersättningslokaler, eventuellt i form av tillfälliga 
paviljonger eller moduler. Beträffande partiets fråga om det finns tillräckliga 
investeringsmedel kan förvaltningen bara konstatera att investeringsbehoven är stora och att 
investeringar kommer att medföra hyresökningar för stadsdelsnämnderna. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-02-24. 
Dnr FAR 2022/140 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 14 Revidering av samverkansavtal med SISAB om utbildningslokaler 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av förslag till revidering av samverkansavtal med Skolfastigheter i Stockholm 
AB (SISAB) om utbildningslokaler. 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen fick i uppdrag i kommunfullmäktiges beslut om budget 2021 att revidera 
samverkansavtalet med Skolfastigheter i Stockholm AB, SISAB, om utbildningslokaler. 
Syftet med revideringen är bland annat att skapa ökade incitament att bygga mer rationellt 
och kostnadseffektivt i samband med ny-, om- och tillbyggnader.  
 
I det förslag som nu har remitterats har samtliga schabloner omarbetats för att förenkla 
hanteringen och för att inte skapa oönskade styrningseffekter. Samtidigt ökar SISAB:s 
åtagande för ett antal ansvarsområden och tjänster, bland annat vatten- och 
avloppsabonnemang och infrastruktur för datakommunikation. Den nuvarande 
baskapitalhyran och de separata energischablonerna tas bort och nyproduktionsrabatten 
upphör.  
 
Förvaltningen konstaterar att den föreslagna grundschablonen innebär en ökning av 
hyreskostnaden per år. Nämnden kommer dessutom initialt att få ökade hyreskostnader i och 
med att nyproduktionsrabatten försvinner. Helårseffekten blir cirka 5,3 mnkr när det nya 
avtalet införs. Nämnden får en direkt hyresökning om cirka 2,6 mnkr för 2022. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-03-23. 
Dnr FAR 2021/834 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 15 Stadsgemensam visselblåsarfunktion 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av förslag till stadsgemensam visselblåsarfunktion. 
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade i budget för 2022 att kommunstyrelsen ska inrätta en 
stadsgemensam visselblåsarfunktion som ska tillgodose bestämmelsen i den nya lagen om 
skydd för personer som rapporterar om missförhållanden. Stadsledningskontoret föreslår att 
ansvaret för en intern rapporteringskanal anges i ett tillägg till kommunstyrelsens 
reglemente, samt att rapporteringskanalen ska delas av samtliga nämnder, berörda styrelser 
inom Stockholms Stadshus AB och berörda kommunala stiftelser.  
 
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-03-02. 
Dnr FAR 2022/15 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)  
 
Det är först när vi får kännedom om missförhållanden och brister som vi kan åtgärda dem. 
Därför är åtgärder som möjliggör för personer att känna sig trygga att berätta mycket viktiga. 
Därför är det viktigt att vi nu snart får en stadsgemensam visselblåsarfunktion på plats. Vi i 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet kan dock tycka att arbetet borde kommit längre vid 
det här laget då funktionen har en bit kvar och borde vara på plats den 17 juli i år och många 
kommuner ligger före Stockholm i processen att få en sådan på plats. 
 
Vi hoppas att man trots detta tajta tidschema inte sätter käppar i hjulen för ett gott samarbete 
gällande den fortsatta utvecklingen med de fackliga organisationerna som också arbetar för 
att skydda personer som säger ifrån om missförhållanden. Facken kan både funka som ett 
stöd för individen men behöver också ha överblick över missförhållanden för att kunna agera 
optimalt. 
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Särskilt uttalande  
Leif Söderström (SD) 
 
Vi ser det som positivt att det skapas en stadsgemensam kanal för att garantera enhetlig 
hantering av rapporter om arbetsrelaterade missförhållanden, samt att ansvarsförhållanden 
tydliggörs. 
 
Flera rapporter har på senare tid vittnat om att en tystnadskultur inom olika förvaltningar 
förekommer. Den höga andelen personal som år efter år väljer att avsluta sina anställningar 
exempelvis som socialsekreterare eller biståndshandläggare är en tydlig indikation på 
underliggande arbetsmiljöproblem som ej åtgärdas. 
 
Det ökade skyddet för personuppgifter som den stadsgemensamma rapporteringskanalen 
avser garantera leder förhoppningsvis till att missförhållanden som tidigare inte åtgärdats, nu 
kommer exponeras och därmed möjliggöra för att effektiva åtgärder vidtages. 
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§ 16 Trafikförändringar i SL-trafiken 2022/2023 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av förslag till trafikförändringar i SL-trafiken 2022/2023. 
 
Ärendet 
Region Stockholms trafikförvaltning har remitterat en bruttolista med förslag på 
trafikförändringar inför tidtabellsskiftet i december 2022. Kommunstyrelsen har sedan i sin 
tur remitterat förslaget till bland annat alla stadsdelsnämnder.  
 
I Farsta stadsdelsområde föreslås inga förändringar av turtätheten inom kollektivtrafiken. 
Förvaltningen saknar förslag på förbättringar för busstrafiken i Sköndal och Fagersjö.  
 
Det planerade arbetet med en totalavstängning av tunnelbanesträckan Hökarängen–Farsta 
strand under åtta sommarveckor 2023 kan göra det besvärligt för linjens resenärer. Det är 
viktigt att ersättningstrafiken har hög kapacitet så att störningarna blir minsta möjliga. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-03-11. 
Dnr FAR 2022/181 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)  
 
Liksom förvaltningen påpekar vill vi lyfta att det finns ett stort behov av förbättrad busstrafik 
i Fagersjö och Sköndal. I Sköndal har det byggts många nya bostäder de senaste åren samt 
omfattande nybyggnation pågår nu. 
 
I Fagersjö behövs fler än tre avgångar per timme dagtid för busslinje 165. 
 
Om vi får majoritet i Region Stockholm är vår ambition att förbättra den kollektiva 
busstrafiken i Fagersjö och Sköndal, och det då redan inför trafikåret T24. 
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§ 17 Ansökan om serveringstillstånd för restaurang Sushi Wakasaya i Sköndal 
Svar på remiss från socialnämnden 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till socialnämnden som svar 
på remissen av ansökan om serveringstillstånd för restaurang Sushi Wakasaya i Sköndal. 
 
Ärendet 
Restaurang Sushi Wakasaya i Sköndal har ansökt om stadigvarande serveringstillstånd. 
Ansökan gäller fullständiga rättigheter med en serveringstid i restaurangen alla veckodagar 
klockan 15.00 – 23.00 och i uteservering alla veckodagar klockan 15.00 – 22.00.  
 
Förvaltningen har inga invändningar mot att serveringstillstånd beviljas. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-03-30. 
Dnr FAR 2022/221 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 
 
§ 18 Protokoll från pensionärsrådet den 11 april 2022 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från pensionärsrådet den 11 april 2022 till handlingarna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till 
handlingarna. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
 
  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
21 APRIL 2022 

SIDA 25 
 

 
 
 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 19 Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor den 11 april 2022 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från rådet för funktionshinderfrågor den 11 april 2022 till 
handlingarna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till 
handlingarna. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 20 Ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga 
anmälningsärenden 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens sammanställning över beslut enligt delegering och 
övriga anmälningsärenden till handlingarna. 
 
Ärendet 
 
 Ordförandens beslut enligt delegering 

Ordföranden hade inte fattat några beslut under den aktuella perioden. 
 
 Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden 

Stadsdelsdirektören har fattat följande beslut enligt nämndens delegering. Inom parentes 
anges enligt vilken ärendegrupp i nämndens delegeringsförteckning eller vilket specifikt 
nämnduppdrag som delegerade beslut har fattats. 
 
1. 2021-11-30: Revidering av lägesbild och åtgärdsplan för lokal 

samverkansöverenskommelse mellan Farsta stadsdelsförvaltning, Farsta Vantör 
lokalpolisområde och utbildningsförvaltningen. Dnr FAR 2021/771. (5:7) 

2. 2022-03-01: Montering av stängsel vid strandpromenader längs Magelungen och 
Drevviken. Genomförandebeslut efter inriktningsbeslut i nämndens verksamhetsplan 
2022 (dnr FAR 2021/713). Dnr FAR 2022/146. 

3. 2022-03-11: Renovering av trappor vid Rottnerosbacken. Genomförandebeslut efter 
inriktningsbeslut i nämndens verksamhetsplan 2022 (dnr FAR 2021/713). Dnr FAR 
2022/180. 

4. 2022-03-11: Vidaredelegering till stadsdirektören att för nämndens räkning 
genomföra upphandling av utvecklingsinsatser för chefer och medarbetare. Dnr FAR 
2022/106. (8:12) 

5. 2022-03-14: Svar på miljöförvaltningens kontorsremiss av förslag till handlingsplan 
för nya bad. Dnr FAR 2022/49. 

6. 2023-03-23: Avtal om Swish Företag. Dnr FAR 2022/211. 

7. 2022-03-30: Svar på miljöförvaltningens kontorsremiss av förslag till riktlinjer för 
anläggande av laddinfrastruktur i befintlig bebyggelse. Dnr FAR 2022/191. 

8. 2022-04-01: Svar på miljöförvaltningens kontorsremiss av förslag till stadsdelsvisa 
åtgärdsförslag för biologisk mångfald. Dnr FAR 2022/174. 

9. 2022-04-01: Rättegångsfullmakt för Maria Kåberg-Berglund, enhetschef vid 
vuxenenheten. Dnr FAR 2022/233. (Enligt nämndbeslut 2020-10-22, dnr FAR 
2020/492.) 
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 Tjänstepersons beslut enligt delegering som kan överklagas enligt bestämmelsen 
om laglighetsprövning i 13 kap kommunallagen  
Som kommunmedlem har man enligt 13 kap kommunallagen rätt att få lagligheten i 
kommunens beslut prövade. Möjligheten finns dock inte om det i lag eller annan 
författning finns särskilda bestämmelser om överklagande av det aktuella beslutet. Här 
redovisas de beslut vars laglighet kan prövas. 
 
Överklagandet görs skriftligt till Förvaltningsrätten i Stockholm och ska ha kommit in 
inom tre veckor från den dag då det tillkännagavs på stadens anslagstavla att protokollet 
över beslutet hade justerats. I överklagandet anges de omständigheter som överklagandet 
grundas på, alltså varför man anser att beslutets laglighet ska prövas. 

 
1. 2022-02-24: Beslut enligt 4 kap 2 § socialtjänstlagen om ekonomiskt bistånd till 

matpengar för mars 2022. Dnr FAR 2022/1-6. 

2. 2022-03-16: Beslut enligt 4 kap 2 § socialtjänstlagen om ekonomiskt bistånd till 
tillfälligt boende perioden 2022-03-16 – 2022-04-16. Dnr FAR 2022/1-7. 

 
Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2022-04-01. 
Dnr FAR 2021/791 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga förvaltningens 
sammanställning över beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden till 
handlingarna. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
 
  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
21 APRIL 2022 

SIDA 28 
 

 
 
 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

ÖVRIGT 
 
§ 21 Nämndens frågor och information från förvaltningen 
 
Följande skrivelser lämnades in. 
 
Socialtjänstens uppdrag gällande att upptäcka välfärdsbrott (bilaga 1) 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) 
 
Klimatsmarta Farstabor! (bilaga 2) 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) 
 
BESLUT 
Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelserna till ett kommande sammanträde.  
 
 
I anslutning till ett par av kvällens ärenden har Socialdemokraterna och Vänsterpartiet ställt 
frågor som partierna vill få protokollförda: 
 

Ärende 14: Revidering av samverkansavtal med SISAB om utbildningslokaler 
 
Hur relaterar förvaltningens nya linje med ”ett ökat fokus på att bibehålla och underhålla 
befintliga lokaler och på modullösningar vid nyproduktion, vilket ligger i linje med 
förvaltningens arbetssätt. ” i Farsta stadsdel där nya stadsdelar etableras i stor omfattning 
och där nybyggnation är nödvändig. Innebär detta att stadsdelen kommer att få väldigt 
höga hyror på förskolelokaler och hur ser finansieringen ut på lång sikt för detta? 
 
Förvaltningen svarar: Ja, det blir högre hyror för nyproducerade lokaler men detta är 
budgeterat för. Hur det blir på längre sikt vet vi inte men det är förstås en fråga vi bevakar. 
 
 
Ärende 17: Ansökan om serveringstillstånd för restaurang Sushi Wakasaya i Sköndal  
 
Hur ser kriterierna ut för utskänkningstillstånd vad gäller tider, närhet till viss barn-
ungdomsverksamhet samt ansökan om att permanenta/utöka redan befintligt och helt nytt 
utskänkningstillstånd? 
 
Förvaltningen svarar: Här får vi hänvisa till socialnämnden då det är de som fattar 
besluten. Riktlinjer för serveringstillstånd finns också på stadens hemsida start.stockholm. 

 
 
Inför dagens sammanträde hade Socialdemokraterna och Vänsterpartiet dessutom lämnat in 
följande frågor: 
 
 



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
21 APRIL 2022 

SIDA 29 
 

 
 
 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

Fritidsbiblioteket i Fagersjö  
a) Har många hittat dit under sport- och påsklov?  
b) Finns några förändringar vad det gäller utökande av öppettider?  
c) Hur ser den fortsatta planeringen ut beträffande verksamheten? 
 
Förvaltningen svarar:  
a) Vi utarbetar statistik för bland annat besökare månadsvis och vi är ännu inte klara 

med april. Vi ser ett ökat antal besökare under mars där sportlovet inföll. Oktober 
252, november 150, december 221, januari 280, februari 250, mars 320. 

b) Öppettiderna är 08.00-16.30. Vi har inte förändrat öppettiderna. 
c) Vi planerar att verksamheten ska fortsätta och vi fortsätter försöka hitta en lösning på 

hur vi kan utöka öppettiderna. 
 
 

Ung Drive är ett samarbete mellan Skolverket, Almi, Vinnova och tillväxtverket som 
hjälper barn och unga att starta företag. Nytt är att satsa särskilt på konst och kultur och 
att många kommuner erbjuder Ung Drive Academy som feriejobb. Sthlm:s stad är 
medlemmar och vi undrar om Farsta SDF i detta? Om inte, skulle det vara möjligt att 
prova detta i sommar? 
 
Förvaltningen svarar: Vi tilldelas upphandlade platser från arbetsmarknadsförvaltningen. 
Inom entreprenörskap har vi tilldelats platser hos följande aktörer: Stockholm Open, Invest 
Stockholm Business Region AB, Novare entreprenörskap, Rockie Startups, Fryshuset eko-
odling, Fryshuset Event Järva och Rockie Startsups IT-utbildarna. 
 
 
Fagersjö 
Det är oklokt att minska ytorna för boende i F ytterligare om ännu fler ska flytta in i 
nybyggnation. Det fungerar inte att bara bygga bostäder (övernattningsytor) och helt 
utesluta och/eller låta bli att planera för mötesplatser och rekreation. Det sociala livet är 
en lika viktig hållbarhetsfaktor som den ekologiska, vilket man helt bortser ifrån om 
mötesplatsens ytor minskas. 
 
Fagersjö är särskilt eftersatt vad gäller sociala platser och det borde snarare utökas och 
skapas fler målpunkter både ute och inne i stadsdelen. 
 
I finansdepartementets rapport ”Den hala tvålen” konstateras just att de sociala faktorerna 
ofta får stå tillbaka då bostäder och marknad får styra, vilket är ett icke hållbart sätt att 
planera stad.( sid. 6) 
 
Enligt uppgift kommer Mötesplats Fagersjö att få en mindre yta i den framtida avsedda 
lokalen och går från 800 kvm till 250 kvm. Vilka verksamheter planeras vara kvar? 
 
Förvaltningen svarar: Utgångspunkten är att behålla de verksamheter vi har idag men att 
samutnyttja lokalerna mer. 
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Vänsterpartiet och Socialdemokraterna tog upp en skrivelse som Kommunal har delat ut till 
förtroendevalda i kommunfullmäktige och i alla stadsdelsnämnder, rubricerad ”Ge 
Kommunals medlemmar lön för mödan 2022”. Partierna undrade om förvaltningen har 
någon kommentar till skrivelsen. Förvaltningen lovade återkomma med svar vid nästa 
sammanträde. 
 
Förvaltningschef Gunilla Ekstrand lämnade följande information: 
 
• Vår ekonomichef Magnus Grönqvist har hastigt slutat hos oss i Farsta då han behövdes 

vid stadsledningskontoret. Rekrytering av ny ekonomichef är påbörjad. 
 

• Den 11 maj anordnas en stadsdelskamp mellan Farsta och Skarpnäck på Farsta IP. 
Kravet på deltagarna är att de ska vara 65+ och grenarna är gåfotboll, tipspromenad, 
boule, löpning 400 meter och kulstötning. Kampen invigs av äldreborgarrådet Erik 
Slottner (KD) och ordförandena i de båda stadsdelsnämnderna. Heja Farsta! 

 
• Sedan några månader har den förebyggande verksamheten inom äldreomsorgen infört en 

digital fixartjänst där äldre kan få hjälp att komma igång med att använda digital teknik. 
 
• Från den 1 oktober i år startar förvaltningen och BVC ett hembesöksprogram i Fagersjö, 

Hökarängen och Farsta strand. Programmet riktar sig till de som får sitt första barn 
och/eller första barn i Sverige och är en serie av hembesök med olika teman för att stötta 
de nyblivna föräldrarna. Det är en familjerådgivare och en BVC-sköterska som 
genomför träffarna. 

 
 
Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet. 
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